
PROTOKÓŁ NR XXIX/13 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIEŚ W DNIU 

05 MARCA 2013 ROKU 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Szkolenie z zakresu BHP przy pracach w rolnictwie. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
6. Przedstawienie Planu Pracy Komisji Społeczno- Oświatowej na 2013 rok. 
7. Działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2012 roku. 
8. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i świetlic socjoterapeutycznych za 2012 rok i 

plan pracy na 2013 rok. 
9. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2013 rok, 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie Gminy Reńska Wieś na 

rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki, 
- w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Reńska Wieś, 

- w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Reńska Wieś w 2013 roku. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Zapytania i interpelacje. 
12. Zamknięcie obrad. 
 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. Obecnych 13 radnych 

ze statutowego składu 15 radnych. 

Obrady XXIX sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Reńskiej 

Wsi. 

Ad. 1 Otwarcia XXIX sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który powitał radnych, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, 

sołtysów, zaproszonych gości, następnie stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Brak wniosków o wprowadzenie zmian do porządku obrad. 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Kierownikowi Placówki 

Terenowej Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w Głubczycach- Józefowi Małek, 

który przedstawił informacje na temat funkcjonowania KRUS oraz z zakresu BHP przy 

pracach w rolnictwie. 
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 Ad. 3 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 24 stycznia do 05 marca 2013 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Reńska Wieś przedstawił zarządzenia podpisane w okresie międzysesyjnym, 

których zestawienie stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto Wójt Gminy Reńska Wieś poinformował, iŜ: 

- Odpowiedź Stowarzyszenia w Mechnicy w sprawie prowadzenia przedszkola była 

negatywna. 

- Druga sprawa dotyczy tematu samochodu straŜackiego dla OSP Większyce. Ta sprawa 

wypłynęła na zebraniu. Planując budŜet dla jednostek OSP w gminie zakładaliśmy kupno 

samochodu w wysokości ok. 100.000 zł. Jednostka nie za bardzo taki samochód chce, 

uwaŜa, Ŝe za 100.000 zł to będzie kolejny „złom”. Trzeba go kupić za 150.000 zł. JeŜeli 

mamy kupić samochód uŜywany za 150.000 zł, to z kolei, ja mam wątpliwości, bo 

dokładając kolejne 100.000 zł, w sumie za 250.000 zł, jako wkład własny Gminy 

deklarując moŜna z dofinansowaniem z pozostałych instytucji kupić samochód nowy. 

Będę oczekiwał dzisiaj od Rady Gminy dyskusji, Ŝebyśmy zdecydowali, czy przekładamy 

to kupno nowego samochodu na rok przyszły i zaplanujemy to w budŜecie albo kupujemy 

uŜywany w tym roku. Osobiście byłbym za tym Ŝeby kupić nowy samochód. Gdyby stary, 

uŜywany miał kosztować 150.000 zł to uwaŜam, Ŝe lepiej kupić nowy za 250.000 zł. 

Rozmawiałem z Warszawą, gdzie te wnioski się składa. JuŜ jest duŜo wniosków na rok 

następny, a spodziewają się jeszcze większej ilości wniosków. 

- Wróciłem przed chwilą ze Związku Czysty Region. Nie jest dobrze. Nie ma zagroŜenia 

Ŝe po 1 lipca ktoś nie przyjedzie po śmieci. Odbiór śmieci będzie funkcjonował. Prace 

formalne związane z tym, co Związek sobie zakładał, i co chciał uzyskać w terminie do 1 

lipca, niestety idą tak powoli i tak opornie, Ŝe musieliśmy dzisiaj uŜyć duŜych argumentów 

Ŝeby uzyskać, przynajmniej ustne zapewnienie, Ŝe przetargi na odbiór odpadów zostaną 

rozstrzygnięte do końca czerwca. Ustawa dopuszcza taką sytuację, Ŝe jeŜeli przetarg nie 

będzie rozstrzygnięty to się podpisuje umowę na czas krótszy, śmieci będą odbierane, od 

tego nie ma odwołania. Chcieliśmy Ŝeby to było juŜ ustalone, Ŝeby nie było tak, Ŝe będzie 

1 lipiec, firmy będą się odwoływały od rozstrzygnięć przetargu, my jeszcze będziemy 

mieli przetargi nierozstrzygnięte. Musieliśmy zmobilizować Zarząd Związku i 

pracowników, Ŝeby raźniej przyczynili się do tych prac. Prawdopodobnie na następnym 

posiedzeniu Związku, które będzie zwołane jeszcze w tym miesiącu będą zmieniane 

uchwały, które Związek podejmował do tej pory w temacie gospodarki odpadami. Będę 
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wnioskował, Ŝeby zróŜnicować opłaty dla terenów wiejskich i miejskich na odbiór 

odpadów. RównieŜ jest proponowana zmiana ograniczenia poboru opłat od tych rodzin 

gdzie jest osób więcej niŜ 5, są dwie propozycje, jedna jest taka, Ŝeby w ogóle zaniechać 

poboru od osoby szóstej i wyŜej, niektórzy stoją na stanowisko, Ŝe to powinno być tak, Ŝe 

np. za pierwszą osobę- 12,50, za drugą- 12,50 to za trzecią 11, za czwartą 10, piątą 5, taką 

opłatę zmniejszającą się. Jest kłopot z wyliczaniem, w biurokracji, ewidencjonowaniem. 

Ad. 4 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 24 

stycznia do 05 marca 2013 r.  zawiera następujące punkty: 

05.02.- Zebranie wiejskie w Reńskiej Wsi, 

07.02.- Zebranie roczne TSKN w Reńskiej Wsi, 

09. 02.- Zebranie Gminnego Zarządu TSKN, 

16.02.- Zebranie sprawozdawcze OSP Reńska Wieś, 

19.02.- Uczestnictwo w posiedzeniu Komisji Społeczno- Oświatowej. 

W poczcie wpłynęły: 

- Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 7/2013 nt. opinii o moŜliwości 

sfinansowania deficytu określonego w uchwale budŜetowej, 8/2013 nt. opinii o 

prawidłowości planowanej kwoty długu. Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel 

odczytał w/w uchwały Składu Orzekającego RIO. 

- z 7 lutego pismo Klubu PO-RA-WIE Większyce, który prosi o odpowiedź jak były 

naliczane dotacje dla klubów. 

- Leszka Lis z prośbą, Ŝeby Rada Gminy przyczyniła się do zainstalowania lampy w 

Długomiłowicach. Jutro będzie spotkanie pana Wójta z przedstawicielami Zakładu 

Energetycznego, na którym poruszona będzie ta sprawa. 

- Informacja od Wojewody Opolskiego dotycząca skargi Sołtysa- Ryszarda Kufki na 

naszą uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał pismo Wojewody Opolskiego w/w 

sprawie. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 24 stycznia do 05 

marca 2013 r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna miała swoje 

posiedzenie 20 lutego. Tematem była kontrola wykorzystania funduszu sołeckiego w 2012 

roku. Po zapoznaniu się z materiałami Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeŜeń do 

sposobu wydatkowania tego funduszu. 
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Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała dwa posiedzenia. Pierwsze odbyło się 29 stycznia, na którym przyjęto 

plan pracy Komisji na rok bieŜący. Pan Wójt Domek przedstawił propozycje wydłuŜenia 

czasu pracy nauczycieli pedagogów, psychologów, które jest zgodne z Kartą Nauczyciela. 

Na zakończenie posiedzenia członkowie Komisji podzielili się na grupy i następnie 

udaliśmy się do placówek, gdzie były prowadzone zajęcia podczas ferii zimowych. Nikt 

nie zgłaszał Ŝadnych zastrzeŜeń. ObłoŜenie zajęć było pełne. Zajęcia odbywały się zgodnie 

z załoŜonym planem. Na uwagę zasługuje fakt, Ŝe w Gminnym Ośrodku Kultury zajęcia 

odbywały się w drugim tygodniu ferii, gdzie dzieci przez cały okres feryjny miały 

zabezpieczone zajęcia, zarówno w pierwszym jak i drugim tygodniu. 

Kolejne posiedzenie odbyło się 19 lutego, gdzie członkowie Komisji zapoznali się z 

realizacją zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i planowaną działalnością 

Gminnego Ośrodka Kultury. 

Przewodniczący Komisja Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Posiedzenie Komisji 

odbyło się 26 lutego. Głównym tematem była analiza finansowa jednostek oświatowych za 

2012 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad złoŜonymi 

sprawozdaniami. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Pytanie do pana Wójta odnośnie kwestii 

związanych z Czystym Regionem. Rozdając nakazy podatkowe, mieszkańcy bardzo często 

pytali na temat, tego czy od 1 lipca płacą od osoby, ile będą mogli wystawić koszy, czy 

będzie liczenie w stosunku, co do osób zamieszkałych, zamieszkujących posesje. Drugie 

pytanie się powielało, czy będzie moŜliwość płacenia podatku u sołtysa od 1 lipca. Takie 

były pytania mieszkańców. 

Chciałem się odnieść do opinii prawnej, którą pan Przewodniczący przesłał do mnie w 

kwestii regulaminu placu zabaw. Radca prawny wpisuje w pierwszym zdaniu, Ŝe 

korzystanie z placu zabaw nie wymaga wydawania regulaminu określającego tryb 

korzystania z tego placu. Ja się z tą opinią nie zgadzam, bo, co nie jest zabronione, to jest 

w świetle obowiązującego prawa dozwolone. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest odwrotnie. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: JeŜeli jest w Mieście Opolu plac zabaw, 

kaŜdy ma swój regulamin, Miasto Kędzierzyn Koźle, tak samo. Nie mówię, Ŝe wszystkie, 

ale niektóre gminy wiejskie teŜ mają, u nas tego nie ma. MłodzieŜ robi sobie, co chce, 

biega sobie gdzie chce. Przychodzą osoby z dziećmi na plac zabaw, rodzice kładą dziecko 
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na huśtawkę, rodzic siada tuŜ obok, uwaŜa, Ŝe jemu wolno. Zdarzają się teŜ takie 

przypadki, Ŝe rodzice przychodzą, przyprowadzają, spuszczają pieska, który się załatwia 

gdzieś w piaskownicy. W 2011 prosiłem o zainstalowanie tabliczki zakaz wprowadzania 

psów na furtce.  

Radny- M. Polanik: Odnośnie tego zarządzenia, o powołaniu komisji architektonicznej. 

Czy ona juŜ powstała, czy jest tylko zarządzenie, Ŝe ona ma powstać, czy juŜ faktycznie 

powstała? 

Wójt- M. Wojciechowski: Powołałem zarządzeniem konkretne osoby. Połowę członków 

komisji muszą stanowić osoby, które są rekomendowane z uprawnieniami przez, albo Izbę 

Architektów Polskich, albo Zrzeszenie Architektów. Powołałem do tej komisji cztery 

osoby Panią Nowik, która robi decyzje o warunkach zabudowy, panią Jhan, która teŜ robi 

te decyzje, Pana Kaczmarczyk, który jest architektem w Urzędzie Miasta w Kędzierzynie- 

Koźlu, mieszkańcem naszej Gminy, panią Klimek ze Strzelec Opolskich, która znajduje się 

na tej liście architektów. Wystąpiłem do tych dwóch izb o rekomendacje, bo muszą być 

rekomendacje do pracy w takiej komisji, odpowiedzi jeszcze nie przyszły. Oprócz tego w 

tej komisji są osoby, które są pracownikami Urzędu Gminy pani Szczypińska, pan 

Niechcioł, pan Wojtaszek. Obrady Komisji, Ŝeby były waŜne musi być obecna 

przynajmniej połowa członków tych rekomendowanych. Przy czym Komisja będzie 

pracowała w składzie, co najmniej trzyosobowym. To jest komisja ogólna. Do konkretnej 

sprawy, do konkretnego planu moŜna powołać komisję w składzie trzyosobowym, w ten 

sposób, Ŝe dwóch przedstawicieli będzie rekomendowanych, jeden z Urzędu Gminy. Ona 

generalnie wyraŜa tylko opinie. KaŜde posiedzenie tej Komisji dla osób, które nie są 

pracownikami Urzędu Gminy związane jest z zapłatą. Zapłata za jedno posiedzenie wynosi 

500,00 zł. To i tak jest cena, którą po wielu trudach udało się wynegocjować. Gminy płacą 

po 800, 900, 1000 zł. Będę powoływał te komisje do konkretnego opiniowania w składzie 

takim, Ŝeby były dwie osoby z listy rekomendowane plus ewentualnie dwie osoby lub 

jedna osoba z Urzędu Gminy. 

JeŜeli chodzi o regulaminy, jest prawdą, Ŝe są regulaminy na placach, ale najczęściej są to 

regulaminy zarządców placów. Będę apelował do pani Dyrektor ze szkoły. Szkoła nie chce 

na siebie wziąć obowiązku odpowiadania za ten plac zabaw. Generalnie place zabaw 

przekazywaliśmy sołectwom. Ten połoŜony jest przy szkole, przy boisku szkolnym, tam 

byłoby najrozsądniej Ŝeby tą częścią obszaru zajmowała się szkoła. Będę przekonywał 

panią Dyrektor Ŝeby wzięła pod opiekę ten obiekt, wtedy jako dyrektor szkoły moŜe dla 

tego placu ustalić regulamin. 
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JeŜeli chodzi o śmieci. Część uchwał będzie zmieniana, na następnym posiedzeniu 

Czystego Regionu. Według stanu na dzień dzisiejszy,  ten który jest to sytuacja wygląda w 

ten sposób, zakłada się, Ŝe kaŜdy mieszkaniec mieszkający na terenie Czystego Regionu w 

okresie dwutygodniowym wytworzy 40 l odpadów, jest to za duŜo, ale w oparciu o tę 

normę 40-litrową będzie miał przyznaną objętość w kubłach, a więc np., jeŜeli mieszka 

jedna osoba to jej przysługuje 40 l, ale nie ma takiego kubła, myśmy uznali, Ŝe ta osoba 

będzie miała kubeł 120 l, który ma i tak go nie zapełni, tam gdzie mieszkają dwie osoby 

teŜ będą miały kubeł 120 l, bo one mają normę 80 l, tam gdzie mieszkają trzy osoby, dla 

tych kubeł będzie akurat odpowiedni. Na terenie naszej Gminy produkowano ok. 23 l 

odpadów na dwa tygodnie na mieszkańca. Tyle wychodziło z informacji firmy, która 

odbierała odpady po podzieleniu przez ilość mieszkańców, przez dwa tygodnie. Tam gdzie 

mieszkają cztery osoby będą miały dodatkowy kubeł, pięć osób, dodatkowy kubeł, sześć 

osób dodatkowy kubeł, tam będą po dwa kubły, ewentualnie duŜy i mały, jeŜeli będzie 

taka potrzeba. Generalnie, nie trzeba się będzie dziwić, Ŝe będziemy wystawiali po pół, po 

ćwierć kubła. Dzisiaj nie wystawiają wszyscy pełnych, a mając tej objętości jeszcze raz 

tyle, to nie będzie zapełnione. TeŜ tłumaczę, Ŝeby nie rozumować w ten sposób, Ŝe jak nie 

wystawiam pełnego kubła to powinienem płacić połowę mniej, to nie tak funkcjonuje. 

Opłata będzie po przetargu ustalona na mieszkańca w zaleŜności od tego, co oddaje, a nie 

ile jest przestrzeni w kuble zajętej, więc to, po to jest ten mechanizm Ŝeby nie było opłaty 

w zaleŜności od ilości śmieci, które oddał, jeŜeli będzie taka opłata w zaleŜności od ilości 

śmieci, które oddał kaŜdy będzie chciał ich mieć jak najmniej i znowu te śmieci będą 

trafiały do lasu, do rowów. Jak mieszkaniec mógłby za ćwierć kubła zapłacić to będzie 

chciał mieć te ćwierć kubła, a resztę śmieci gdzieś wywiezie, gdzieś wyrzuci, tak jak do tej 

pory niekiedy bywa, Ŝe ludzie mieszkają w czterech, w pięciu, mają jeden kubeł, ale im 

zimą nie starcza, bo ten kubeł zapełnią ŜuŜlem, a to co pozostaje, a nie da się spalić, pakują 

i wyrzucają po drogach. Potem nie będzie takiej potrzeby, bo będzie miał dwa kubły jak 

będzie ich pięciu i jeszcze będzie miał wolne miejsce w kubłach.   

Radna- V. Nabrdalik: Ile będzie płacić parafia? 

Wójt- M. Wojciechowski: Będę deklaracje. Ksiądz wie ile ma tych odpadów. 

Jeszcze raz będę przeglądnięte regulaminy. Uchwalając regulaminy utrzymania czystości i 

porządku w gminie w załączniku było napisane ile odpadów produkują, uczeń w szkole, 

nauczyciel w szkole, itp.. Te normy były wysokie. Firma, która to przygotowywała 

zorientowała się, Ŝe jest to za duŜo. My zakładamy, Ŝe 40 l wytwarza ten kto mieszka 24 

godziny na dobę w posesji. JeŜeli idzie na 8 czy 10 godzin do pracy i tam jeszcze 30 l 
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wytwarza, bez przesady, 70 l odpadów nie wytwarza w związku z tym, gdzieś te normy 

trzeba zmniejszyć, prawdopodobnie tam gdzie są te zakłady pracy. Dla prowadzących 

działalność gospodarczą są za duŜe.  

Mamy problem z miejscem na gminny punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 

Szukam miejsca, gdzie by taki punkt ulokować, przy czym miejsce to powinno być od 

Komorna do Długomiłowic, w miarę w środku Gminy, nie na końcu Gminy. Plac do 5 

arów, 7, 8 arów, maksymalnie 10 arów, nie więcej. Zlokalizowany w pobliŜu zasilania 

elektrycznego z moŜliwością utwardzenia, z moŜliwością dojazdu do niego po terenie 

utwardzonym. 

Radny- B. Dembończyk: Czy jest klimat, na to Ŝeby wprowadzić zróŜnicowane opłaty? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest. 

Radny- B. Dembończyk: Czy to jest nasz teren poza przejazdem kolejowym? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Od Większyc do przejazdu kolejowego to granicą pomiędzy 

gminą Kędzierzyn- Koźle a Gminą Reńska Wieś są po lewej stronie tory, aŜ do rozjazdu 

przy czym budynek, który stał zaraz za przejazdem kolejowym, tam jest 9-cio arowa 

działka, on teŜ leŜy na terenie Gminy Reńska Wieś, tory jeszcze dostaniemy. PKP chce 

przekazać całość, nie będę protestował. 

Radny- W. Krybus: W Urzędzie Pracy dowiedział się pan o staŜach i robotach 

publicznych. Czy one będą? 

Wójt- M. Wojciechowski:  JuŜ są. Siedem osób pracuje od 1 marca. Zatrudnionych na pół 

roku, później dalej, myślę, Ŝe do końca listopada przewidujemy, Ŝe będziemy mieli takie 

osoby do pracy, ich moŜe być nawet w pewnym momencie więcej niŜ w tej chwili. Od 

kwietnia będą kolejne trzy to będzie dziesięć. Jeszcze będą prace społecznie uŜyteczne na 

czterdzieści godzin w wymiarze miesięcznym, mamy teŜ skazanych, którzy mają coś 

odrobić 

Radna- V. Nabrdalik: Czym Zarząd Czystego Regionu argumentuje spowolnienie pracy? 

Jedynym takim rozsądnym argumentem moŜe być to, Ŝe pracuje społecznie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zarząd Czystego Regionu nie pracuje społecznie. Dwóch 

członków Zarządu pracuje społecznie, Przewodniczący Zarządu jest na etacie, są tam 

zatrudnione trzy, cztery osoby. Jest księgowa zatrudniona. Ja to odbieram, część z wójtów 

teŜ, Ŝe jest to trochę celowe działanie miasta. Dzisiaj wywiązała się z tego powodu dość 

burzliwa dyskusja. Jest problem taki, dość strategiczny. Na terenie, na którym jesteśmy, 

my jako gmina połoŜona i wszyscy członkowie Czystego Regiony, to jest sektor 

południowy- wschód województwa opolskiego w tej chwili uprawnienia do odbierania 
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odpadów komunalny mają tylko dwie instalacje. Od 1 lipca na tym terenie będzie moŜna 

wozić odpady tylko do dwóch instalacji do DzierŜysławia i do CięŜkowic. Gdzie 

DzierŜysław, według mojej wiedzy do końca czerwca uzyska statut RIPOK-a, czyli 

regionalnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych, natomiast CięŜkowice mają 

status instalacji zastępczej do czasu kiedy nie powstanie instalacja w Kędzierzynie- Koźlu 

to tam będzie moŜna wozić odpady. W międzyczasie, w ciągu ostatnich kilku miesięcy na 

terenie wysypiska w Sławięcicach Miejskie Składowisko Odpadów zaczęło tworzyć 

instalację podobną jak ta w CięŜkowicach, czyli taką protezę instalacji. Ustawa mówi, co 

ma być w instalacji, ma być sito na wejściu, płyta do kompostowania, nie mówi jakiej to 

ma być jakości, jakiej wydajności. Miejskie Składowisko Odpadów na siłę, w tej chwili 

próbuje stworzyć coś takiego jak funkcjonuje w CięŜkowicach, przy czym stara się wpisać 

do Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami jako teŜ instalację, która ma takie 

uprawnienia. Przy czym, według tego co wiem do końca czerwca tego wpisu nie uzyska. 

Organizator przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów będzie oczekiwał, od tego 

co wygra wskazania miejsca, gdzie te odpady pójdą. Miejskie Składowisko Odpadów 

zainwestowało w tę instalację i moŜe się okazać, Ŝe jak przetargi zostaną szybko 

rozstrzygnięte, to wskazane zostaną inne miejsca do składowania odpadów i po mimo, 

zainwestowania odpady do Kędzierzyna woŜone nie będę. Kędzierzyn- Koźle przedłuŜa 

ten okres po to Ŝeby w przypadku gdy pod koniec czerwca uzyskało by ten wpis, Ŝeby juŜ 

zapisać, Ŝe te odpady mają trafiać do Kędzierzyna- Koźla. Boimy się, Ŝe oni tego wpisu do 

końca czerwca nie otrzymają, bo wiele na to wskazuje, a my wszystkie gminy zrzeszone w 

Czystym Regionie zostaną z problemem, Ŝe trzeba będzie na okres od 1 lipca, na miesiąc, 

na dwa podpisywać umowy na odbiór odpadów z wolnej ręki. Dzisiaj toczyła się dyskusja 

na ten temat. Zapewniono nas, Ŝe te przetargi będą ogłaszane. Pytaliśmy dzisiaj, jaki 

przetarg będzie ogłoszony, czy jeden, czy na kaŜdy sektor. Okazuje się, Ŝe Czysty Region 

chciał ogłosić jeden przetarg z podziałem na sektory. Proszę zobaczyć, jakie 

niebezpieczeństwo, wystarczy, Ŝe w jednym sektorze ktoś się odwoła od rozstrzygnięcia, 

cały przetarg stoi w miejscu. Tak nie moŜe być, przetargów musi być tyle, ile sektorów. 

Nawet jeśli ktoś się odwoła to odwoła się w jednym, drugim, trzecim ale w pozostałych 

sektorach moŜna rozstrzygnąć przetargi i podpisać umowy i nie ma komplikacji. Jest 

trochę więcej pracy rozstrzygnąć jedenaście przetargów, a rozstrzygnąć jeden przetarg, ale 

to nie Związek jest dla pracowników, a oni są dla Związku.  

Radna- V. Nabrdalik: Kto ma większość głosów, Gminy wiejskie czy miasto? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gminy wiejskie, niewielką. 
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Radny- W. Krybus: Ile jest sektorów? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Sektorów jest 11. My jesteśmy jednym sektorem z Walcami, 

Polska Cerekiew, Cisek i Pawłowiczki są jednym sektorem. 

Radny- J. Majnusz: Faktycznie, więcej niŜ powiat będzie woził śmieci do CięŜkowic. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To nie jest powiedziane, Ŝe wszyscy będą wozić odpady do 

CięŜkowic. Firma, która wygra przetarg na Pawłowiczki moŜe powiedzieć, oni mają tak 

samo daleko do DzierŜysławia jak i do CięŜkowic i mogą wozić do DzierŜysławia. My 

jeŜeli ogłaszamy przetarg na odbiór i zagospodarowanie to firma, wskaŜe gdzie będzie 

woziła. Musi wozić do miejsca, które jest uprawnione do przyjmowania. JeŜeli na naszym 

terenie są tylko dwa miejsca gdzie moŜe wozić, ona moŜe wozić gdzie indziej, ale to musi 

być miejsce, które ma prawo przyjmowania odpadów, ma tą instalację, na której odpady 

będą przetwarzane. Potem jak wskaŜe miejsce oddawania odpadów, a ktokolwiek złapie, 

Ŝe wiezie śmieci nie tam gdzie mają zgodę to otrzyma 5.000 zł kary, przy drugim 10.000 

zł, a następnym utrata koncesji. 

Radny- B. Dembończyk: Jak to jest z panem Lisem, to oświetlenie ma być koło niego? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pan Lis występuje do mnie od 1,5 roku Ŝeby dobudować 

oświetlenie. To jest oświetlenie przy ul. Głównej, przy drodze, która idzie z Długomiłowic 

na Polską Cerekiew, ostatni budynek po prawej stronie. Tam wiszą lampy na słupach gdzie 

to są potęŜne słupy wirowe. Najprawdopodobniej jeŜeli będziemy rozmawiali z zakładem 

energetycznym na temat dobudowy to oni kaŜą taki słup dobudować. Tam trzeba przejść z 

jednej strony drogi na drugą z energią i musi być odpowiednio wysoko. Po za tym sąsiad 

chciałby usunąć słup, który ma na terenie posesji, z którego pan Lis ma u siebie 

doprowadzoną energie elektryczną. Chcę się spotkać z zakładem energetycznym i 

zaproponować takie rozwiązanie, Ŝe np., jeŜeli byśmy opracowali dokumentację na zmiany 

w tym terenie polegające na tym, Ŝe z posesji sąsiada ten słup zostanie zabrany, z którego 

jest zasilana posesja pana Lisa, a tam dobudujemy słup następny, a zakład energetyczny z 

tego słupa następnego zasilał pana Lisa, odwrotnie, a nie przez posesję sąsiada. JeŜeli 

byśmy opracowali dokumentację czy zakład to wykona, bo jeŜeli zakład powie, Ŝe my 

mamy zrobić dokumentację i my mamy to wykonać to z tego robi się kwota, której Ŝadna 

lampa nie jest warta. Odpisywałem panu Lis, Ŝe do końca marca dostanie informację, 

zostanie skalkulowany koszt tych zmian, Ŝeby dobudować oświetlenie.  

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot: Sprawa wywozu śmieci na cmentarzu.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Ksiądz podpisuje umowę. Umowę podpisuje właściciel. 
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Na obrady sesji o godz. 1515 przybyła Radna– Sonia Geller. Obecnych 14 radnych ze 

statutowego składu 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję nad 

sprawozdaniami i zarządził 10-cio minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono od pkt. 6 porządku obrad. 

Ad. 6 Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik przedstawiła Plan 

Pracy Komisji Społeczno- Oświatowej na 2013 rok, który stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi- Joanna 

Jaroszewska przedstawił informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w 2012 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 

Radna- U. Marks: Czy dofinansowanie 22.000 zł jest tylko do jednej stacji Caritas? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Dla Stacji Caritas Kędzierzyn. 

Ogłasza się konkurs na realizację zadania publicznego. Stacja Caritas w Kędzierzynie 

realizuje to zadanie. 

Radny- B. Dembończyk: Moja praca mój sukces, ci którzy uczestniczyli w tych 

szkoleniach mają większą moŜliwość uzyskania pracy. Czy po udziale w projekcie, jego 

uczestnicy uzyskali prace gdziekolwiek? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Uczestnicy projektu podnoszą swoje 

kwalifikacje. Zawsze jest tak, Ŝe przed wybraniem kursów uczestnicy spotykają się z 

psychologiem, z doradcą zawodowym, który określa predyspozycje zawodowe danych 

uczestników. Przez 3 lata realizacji projektu, za kaŜdym razem są inne kursy dla danej 

osoby, niektóre się powielają w ogóle. W okresie 3 lat jedna osoba podjęła pracę i to na 

krótki okres czasu. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję w 

temacie, po czym przekazał głos Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Reńskiej Wsi- 

Danucie Marzec. 

Ad. 8 Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Reńskiej Wsi- Danuta Marzec przedstawiła 

informacje o działalności Gminnego Ośrodka Kultury i świetlic socjoterapeutycznych za 

2012 rok i plan pracy na 2013 rok, które stanowią załączniki do protokołu. 

Ad. 9 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Projekt Uchwały Nr XXIX/182/13 w sprawie zmiany w budŜecie gminy na rok 2013 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym przekazał głos, 

Wójtowi- M. Wojciechowskiemu, który omówił projekt uchwały. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Zmiana budŜetu wynika głównie z tego, Ŝe przyszła 

dodatkowa subwencja 325.000 zł i dodatkowe środki na pomoc społeczną. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIX/183/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIX/184/13 w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w 

budŜecie Gminy Reńska Wieś na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały. 

Radny- W. Krybus: Czy sołtysi chcą mieć ten fundusz? MoŜe my ich uszczęśliwiamy na 

siłę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W pierwszym roku tworzenia funduszu sołeckiego pytałem 

sołtysów czy chcą utworzenia tego funduszu, wtedy chcieli. MoŜemy zapytać. 

Po przez głosowanie Sołtysi obecni na obradach sesji, większością głosów wyrazili chęć 

utworzenia funduszu sołeckiego na 2014 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXIX/185/13 w sprawie zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Z-cy Wójta- J. Domek w celu 

omówienia projektu uchwały. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Generalnie reguluje tę sprawę Karta Nauczyciela. Musimy 

dostosować nasze regulacje, wynika to z tego, Ŝe mamy Komorno. W związku z tym, Ŝe 

nauczyciele w szkołach średnich, szkołach ponadgimnazjalnych pracują w takim systemie, 

Ŝe w okresie maja, czerwca mają zmniejszoną liczbę godzin w związku z tym, Ŝe są klasy 

maturalne, w związku powyŜszym dyrektor na poziomie kwietnia musi określić tzw. 

średnią godzin, która będzie obowiązywała przez cały rok. W zasadzie juŜ to robią 

dyrektorzy, bo Karta Nauczyciela do tego obliguje, a uchwała jakby wzmocni tą Kartę. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

Radny- J. Ludwig: Jaka jest opinia ZNP i NZZS? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Opinia jest pozytywna. Organ nie musi wyraŜać zgody na 

proponowane zmiany. Generalnie jest pozytywna. Jeszcze Ŝeby uzmysłowić te zmiany. Do 

tej pory, tego nie było na terenie Gminy, w organie prowadzącym Gmina Reńska Wieś to 

było w powiecie. Kiedy zacząłem analizować poszczególnych nauczycieli, okazało się, Ŝe 

jest nauczyciel, który miał 10/18 i 16/22 etat, bo 22 wynika z tego, Ŝe miał przedmioty 

zawodowe czy praktyki i kiedy rozliczał godziny ponadwymiarowe, napisał tych godzin 8, 

był to błąd, bo dyrektor szkoły powinien był na etapie kiedy zatwierdza arkusz 

organizacyjny wyliczyć kaŜdemu nauczycielowi średnioroczną. Kiedy wyliczymy tą 

średnioroczną to dla tego nauczyciela jest 20 godzin, czyli ma 4 godzin dziennie i wtedy o 

2 godziny się zmniejszyła liczba godzin ponadwymiarowych. Przy innym systemie miał 

godzin ponadwymiarowych 8 razy 4 tygodnie. Godziny ponadwymiarowe zostały 

zmniejszone. Te godziny razy tygodnie, miesiące dadzą kwotę, która zostaje w budŜecie 

gminy. W tej chwili jest to uregulowane. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer w związku z brakiem pytań zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów „za”). Radni- B. Dembończyk, M. 

Polanik wstrzymali się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XXIX/186/13 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Reńska Wieś w 2013 roku 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym przekazał głos, 

Wójtowi- M. Wojciechowskiemu, który omówił projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Uchwała została wysłana do odpowiednich organów w celu 

zaopiniowania, m.in. do Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami, Lekarza Weterynarii. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (11 głosów „za”). Radni- W. Krybus, M. Polanik wstrzymali się od 

głosu. Radny- B. Dembończyk głosował przeciw. 

Ad. 10  Protokół sesji Rady Gminy Reńska Wieś Nr XXVIII/13 z dnia 23.1.2013r. w 

drodze zarządzonego głosowania został przyjęty przez radnych (12 głosów „za”). Radni- 

S. Geller, M. Polanik wstrzymali się od głosu. 

Ad. 11 Zapytania i interpelacje. 
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Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Kiedy będą tablice dwujęzyczne z nazwami 

miejscowości czyszczone? Drugie pytanie: Bardzo często ostatnio po miejscowościach 

wiejskich przedstawiciele róŜnych firm rozwieszają na słupach energetycznych róŜnego 

rodzaju plakaty, ogłoszenia. Czy Urząd Gminy mógłby za zanieczyszczanie przynajmniej 

dać upomnienie do tych, którzy wieszają? Przynajmniej upomnienie Ŝeby nie wieszali, bo 

inaczej trzeba będzie wysłać im rachunek np. na 5.000 zł za czyszczenie. 

Radny- J. Ludwig: Do gmin spłynęły materiały odnośnie subwencji oświatowej. 

Interesowałoby mnie czego się spodziewać? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Ale jeszcze nie dotarła metryczka. Wpłynęła dodatkowa 

subwencja natomiast nie metryczka szkolna. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Na pewno tego Ŝadna gmina nie ma. Wszystkie Gminy czekają. 

Radny- M. Polanik: Ostatnimi czasy znowu słychać o tzw. „janosikowym”. Gminy 

bogatsze dopłacają biedniejszym. Czy nasza gmina teŜ coś otrzymuje z tego tytułu? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tak, otrzymuje, ale nie dopłaca. 

Odpowiem na pytania. Nie wiem czy jakaś dodatkowa tablica została zamalowana, bo 

wiem o dwóch od Reńskiej Wsi i w Długomiłowicach w stronę Naczysławek. O tych 

dwóch wiem. 

Sołtys Sołectwa Dębowa- B. Trusz: W Długomiłowicach, od strony Sukowic teŜ jest 

zamazana tablica. 

Wójt- M. Wojciechowski:  O tej nie wiedziałem. W piątek spotkam się z firmą, która te 

tablice stawiała i ona dostanie zlecenie na ich oczyszczenie, równieŜ na uzupełnienie 

oznakowania.  

JeŜeli chodzi o słupy ogłoszeniowe. Gmina nie ma takich słuŜb, które mogłyby nakładać 

mandaty. Nie mamy straŜy miejskiej, ani gminnej, ani Wójt, nikt nie jest uprawniony do 

tego Ŝeby nakładać na kogoś mandat. Samo ogłoszenie na jakimkolwiek słupie jeszcze nie 

jest zaśmiecaniem to właściciel słupa moŜe mieć pretensje i właściciel słupa moŜe od tego 

co wiesza egzekwować cokolwiek na temat jego zachowania czy wykorzystywania mienia 

do celów reklamowych. O zaśmiecaniu moŜna mówić wtedy, kiedy ten plakat ktoś 

powiesi, on spadnie i leŜy. Takich przypadków nie mam wiele. Poza tym  nie mamy słuŜb, 

musiałbym to zgłosić na policję, znaleźć tego, który zaśmiecił, to nie jest tak, Ŝe ktoś 

zaśmiecił. Ukarać trzeba konkretne osoby, nie firmę w imieniu, której ktoś występuje. Ten 

problem dotyczy okresu wyborczego. Po kaŜdych wyborach są problemy. Partie nie 

kwapią się z usuwaniem swoich plakatów. Przyklejają je takimi klejami, Ŝeby nie moŜna 

było ich oderwać. My po wyborach, za pomocą osób, które odpracowują godziny 
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czyścimy przystanki, róŜne inne gabloty z tego, co zostało ponaklejane w okresie 

wyborczym. 

Radna- G. Kasperska: Chciałaby zapytać o naszą świetlicę w Komornie. To jest dla nas 

sprawa pilna, waŜna. Teraz jeszcze lustra, o których Ŝeśmy rozmawiali, na ul. Kolejowej, 

jeszcze zgłoszono, jak się wjeŜdŜa do Komorna jest wyjazd z drogi polnej. Tam jest 

jeszcze większe zagroŜenie, proszę Ŝeby pan Wójt pomyślał jak to zrobić, Ŝeby poprawić 

bezpieczeństwo. Pan mówi, Ŝeby z sołeckich pieniędzy to zrobić. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na pewno nie będzie zgody na lustro przy wyjeździe z drogi 

polnej. Generalna Dyrekcja tam na pewno nie wyrazi zgody na lustro, bo z dróg polnych 

nie stawia się luster. Natomiast na  ul. Kolejowej, ja tam ostatnio jechałem,  wyjechałem 

bez problemu. JeŜeli widzicie, Ŝe jest tam potrzeba postawienia lustra proszę 

zaproponować w przyszłym roku z funduszu sołeckiego i postawić lustro. Widziałem tam 

zagroŜenie wtedy, kiedy tam rosły wysokie kwiaty, teraz jest to wycięte, teren 

uporządkowany. Nie widzę tam zagroŜenia. Z tej drogi polnej wiem, Ŝe jest problem 

szczególnie wyjechania z ciągnikiem. Myśmy tam jednego roku obcinaliśmy gałęzie w 

płocie. MoŜemy poobcinać, ale nie wierzę w to, Ŝe GDDKiA postawi lustro na wyjeździe z 

drogi polnej. Co do świetlicy, tak jak mówiłem na zebraniu wiejskim, proszę się jeszcze 

trochę uzbroić w cierpliwość. Coś się wymyśli. JeŜeli chodzi o salę gimnastyczną 

pomoŜemy w załatwieniu sprawy. Proszę napisać podanie do pana dyrektora. 

Sołtys Sołectwa Komorno- M. Gruszczyńska: Napisaliśmy i złoŜyli do pana dyrektora. 

Miała być sprawa uzgodniona z panem Wójtem. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nikt się do mnie nie zgłosił. Zainteresujemy się tym. Nie ma 

problemu, sale są po to Ŝeby z nich korzystać. Jestem zawsze za tym. Musi być osoba 

odpowiedzialna za salę, ktoś kto będzie odpowiedzialny. Wszędzie jest to unormowane we 

wszystkich salach w Długomiłowicach, w Reńskiej Wsi, w Mechnicy, ćwiczą wieczorami, 

grają jest to wszędzie uregulowane myślę, Ŝe tutaj teŜ to moŜna uregulować. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Panie Wójcie, odnośnie komitetów 

wyborczych. Ustawa nakazuje do 30 dni po wyborach usunięcie wszelkich materiałów, 

bilbordów. Jak nie usuną, musi być na materiale napis komitet wyborczy, za to jest 1.000 

zł kary. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Te 1.000 zł kary jest nie dla Gminy, a dla państwa. Ja będę 

chodził po sądach, skarŜył. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: To się tylko zgłasza do PKW, Ŝe są 

materiały, do sądu nie trzeba chodzić. JeŜeli chodzi o plakaty na słupach energetycznych, 
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myślę, Ŝe Wójt Gminy jako gospodarz gminy powinien wystąpić do zakładu 

energetycznego i zawrzeć jakieś porozumienie. Tego juŜ wisi bardzo duŜo. Na kaŜdym 

słupie wiszą ogłoszenia. 

Sołtys Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: Swego czasu były stawiane tablice polsko- 

niemieckie z historią wsi i trasy rowerowe. Czy moŜna odnowić te tablice? U nas jest 

prawie nieczytelna.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Pisało w tej sprawie koło DFK w Mechnicy. Odpisałem, Ŝe jak 

będą takie moŜliwości to będziemy się zastanawiali nad odnowieniem. Z funduszu 

sołeckiego moŜna by to teŜ zrobić. To nie gmina stawiała. Te tablice stawiało DFK 

Mechnica. Oni pisali teraz, Ŝe tablice są podniszczone i Ŝeby teraz gmina je odnowiła. Być 

moŜe coś zrobimy ale nie za pieniądze z budŜetu gminy. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Mieliśmy rozmawiać na temat samochodu dla 

OSP. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Chciałem o to zapytać na końcu obrad. 

Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: Według mnie, stawka za odbiór śmieci u nas jest 

za wysoka, bo w innych gminach, z tego co wiem mają niŜsze stawki, 11 zł od osoby. 

Doszły mnie słuchy, Ŝe po naszej gminie juŜ są roznoszone deklaracje, w których deklaruje 

się ilość osób zamieszkałych, a my jeszcze o niczym nie wiemy. Czy, są deklaracje, czy 

nie? 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Radio Park juŜ przez kilka dni podaje 

informacje, Ŝeby Ŝadnych deklaracji nie podpisywać bo będą opracowane nowe. Taki 

komunikat podał Czysty Region.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Wzór deklaracji będzie ustalony uchwałą Czystego Regionu. 

Ten, który jest uchwalony w tej chwili nie będzie wykorzystywany jest zbyt 

skomplikowany będzie uchwalony prostszy z cenami, które będą po zmianie. Proszę na 

razie Ŝadnych deklaracji nie składać i poczekać na odpowiednią porę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Czy Komisja Finansowo- Gospodarcza na 

najbliŜszym spotkaniu mogłaby przeanalizować propozycje dotyczące samochodu 

straŜackiego, o których mówił Pan Wójt? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę państwa, chciałbym ten wniosek złoŜyć jak najszybciej. 

Radny- Z. Steuer: MoŜe teraz w pięciu słowach powiedzieć jaki jest mechanizm i podjąć 

deklaracje. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Moje zdanie jest takie, Ŝe jeŜeli mielibyśmy kupić samochód 

uŜywany  za 150.000 zł to lepiej dołoŜyć jeszcze 100.000 zł i mieć nowy. 



 16

Wiadomo jaki to jest samochód? 

Radny- Z. Steuer: Jednostka OSP w Większycach jest jednostką, która prowadzi 

działania w pełnym systemie ratowniczo- gaśniczym. 

Radny- M. Polanik: Według mnie jednostki OSP powinny być wyposaŜone co raz lepiej, 

więc moje zdanie jest takie, Ŝe powinniśmy dołoŜyć do tego samochodu. Wszystkie 

jednostki wkoło raczej mają, tym bardzie systemowe jednostki, raczej mają dobre 

samochody. Z tymi uŜywanymi to jest tak albo się trafi albo nie, z uŜywanymi róŜnie to 

bywa, dlatego moje zdanie jest takie, Ŝe powinniśmy im dołoŜyć do tego samochodu. 

Natomiast patrząc na same Większyce, gdzie po mojemu bardzo duŜo się dzieje zawsze z 

budŜetu gminy, warto wziąć pod uwagę, czy na ten przyszły rok z czegoś nie spauzować, 

kosztem dołoŜenia na samochód. Po mojemu w Większycach duŜo się inwestuje, nie tylko 

w drogi ale były remontowane budynki, parkingi, pomniki pamięci. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie z zapytaniem, kto z radnych 

jest za tym, aby Wójt złoŜył obecnie deklarację, a w przyszłym roku w budŜecie Gminy 

zabezpieczyć środki w kwocie 250.000 zł na zakup nowego samochodu. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem 

propozycji kupna nowego samochodu w 2014 roku (13 głosów „za”). 1 radny wstrzymał 

się od głosu. 

Ad. 12 Zamknięcia XXIX sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1720. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


